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20 708 Wijziging van de Wet op de studiefinanciering in 
verband met dekking van de meeruitgaven ter 
zake van de uitvoering van die wet, 
vereenvoudiging van die wet , verbeteringen van 
procesrechtelijke aard, alsmede de afschaffing 
van de tegemoetkoming in de overige 
studiekosten (Vereenvoudiging WSF-I) 

Nr. 16 BRIEF V A N DE M I N I S T E R V A N O N D E R W I J S EN W E T E N -
S C H A P P E N 

Aan de Voorzi t ter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Zoetermeer, 13 februar i 1989 

In antwoord op de nadere vraag van de vaste Commissie voor 
Onderwi js en Wetenschappen van de Kamer van 2 februar i 1989 naar 
aanleiding van de u op 20 januari 1989 toegezonden ui tvoer ingstoets 
(kamerstukken 20 708 , nr. 11) om inzicht te verschaffen in het in die 
brief genoemde gedetai l leerde onderzoek dat in september /oktober 
1988 is ui tgevoerd en de actual isering daarvan, bericht ik u, aanvul lend, 
het volgende. 

In mi jn brief van 15 september 1988 heb ik u geïnformeerd over onder 
meer het managementscontract ten aanzien van de Groningse vest ig ing 
(kamerstukken, 20 708, nr. 4). Dat managementscont ract gaat uit van 
het principiële streven de Informat iser ingsbank te doen funct ioneren als 
zelfstandige ui tvoeringseenheid, zo onafhankel i jk mogel i jk binnen het 
minister ie, onverlet latend de poli t ieke verantwoordel i jkheid van de 
Minister van Onderwi js en Wetenschappen. 

In dit kader past het instrument van de ui tvoeringstoets door de lnfor-
matiser ingsbank op beleidsvoorstel len tot structurele aanpassingen zoals 
wetsvoorste l len. De Informat iser ingsbank toetst op de aspecten 
f inanciën, u i tvoer ing, informat ica, jur id ische zaken en klantenrelat ie. 
Deze toets ing gebeurt uiteraard per def ini t ie binnen de verantwoordel i jk-
heden van de Informatiser ingsbank. De verzelfstandige status van de 
Informat iser ingsbank betekent dat toets ing op aspecten geconcentreerd 
plaatsvindt, op grond van relatief afgeronde beleidsvoornemens. In die 
zin is er sprake van een nieuwe aanpak in de relatie tussen beleidsont-
wikkel ing en de ui tvoeringsorganisat ie: het oordeel van die uitvoeringsor-
ganisatie word t integraal en niet op onderdelen gegeven en er word t een 
zwaar accent gelegd op de technische ui tvoer ingsaspecten. 

Omdat ik begr i jp dat er ook vanuit uw commiss ie belangstel l ing 
bestaat voor de eerste ervaring met dit type ui tvoer ingstoetsing, ga ik 
hieronder nader in op de procesgang rond deze toets en voeg ik vier 
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De voorstukken die hebben geleid tot de door mij onderschreven 
uitvoeringstoets van 20 januari hebben een internambtelijk karakter. In dit 
verband rijst de vraag of openbaar making van die stukken het inzicht in 
het proces van ervaring opdoen met uitvoeringstoetsen vergroot. 

Naar mijn mening is het antwoord op die vraag in dit geval beves-
tigend. 

Mede in verband hiermee acht ik het van belang de ontstaansgeschie-
denis van de uitvoeringstoets te schetsen. 

Op basis van het voorstel van Wet Vereenvoudiging WSF-I zoals dat 
op 15 september is ingediend, heeft de Informatiseringsbank een uitvoe-
ringstoets uitgevoerd rekening houdend met de toenmalige stand van de 
beleidsontwikkeling. Die toets is gedateerd 10 oktober 1988 en heeft als 
kenmerk HD-0130 (bijgevoegd) en bestaat uit een omslagnota met 
conclusies en samenvattingen van de achterliggende informatie waarop 
de conclusies zijn gebaseerd (onderverdeeld naar de eerder genoemde 
vijf aspecten). 

Na ontvangst heeft in Zoetermeer, met inschakeling van ambtenaren 
van de Informatiseringsbank en externe deskundigheid (van ir. J.B.E. 
Tasche), analyse van de nota plaatsgevonden. 

Op 27 oktober 1988 heeft onder mijn leiding een gesprek plaatsge-
vonden. Daarin is onder meer naar aanleiding van een suggestie van ir. 
Tasche, aan de Informatiseringsbank gevraagd om, voor wat betreft 
Vereenvoudiging WSF-I te bezien of het centrale (capaciteits)probleem, 
- de maatregel waarbij voor het MBO en het overig voortgezet onderwijs 
het thuiswonend zijn uitgangspunt wordt (met een uitzonderingsvoor-
ziening voor sommige uitwonenden) - , de oplossing kan worden 
gevonden in het toetsen van de recntshebbendheid op de uitzonderings-
voorziening (tijdelijk) buiten de normale organisatie van de lnformatise-
ringsbank te doen plaatsvinden. 

Voorts is aan de Informatiseringsbank gevraagd of veranderingscapa-
citeit die voor relatief minder belangrijke taakaanpassingen wordt ingezet 
(studeren in het buitenland, beschikking bij indexering aanmaken) 
wellicht effectiever elders kan worden ingezet. 

Omdat mijn uitgangspunt steeds uitdrukkelijk is geweest dat aanpas-
singen in het stelsel van studiefinanciering alleen dan zullen worden 
geëffectueerd als van een technisch verantwoord invoeringstraject 
sprake zal kunnen zijn heb ik externe contra-expertise ingewonnen met 
name gericht op de gedachte om delen van het uitvoerende werk buiten 
de normale organisatie van de Informatiseringsbank - op tijdelijke basis -
te doen verrichten. Het daaruit resulterende rapport van drs. R. Toppen 
ontvangt u hierbij (gedateerd 9 november 1988, nr. 445/PEB/40). 

Tussen 27 oktober en 8 november heeft een vervolggesprek tussen mij 
en de hoofddirecteur van de Informatiseringsbank plaatsgevonden over 
de suggestie van ir. Tasche, die wel een technische invalshoek had 
gekozen maar zich niet uitliet over de organisatorische consequenties. 

In dat gesprek is bevestigd dat de gedachte om delen van het werk 
buiten de normale organisatie van de Informatiseringsbank kan leiden tot 
de gewenste invoering van de maatregel in 1989, afhankelijk van de 
mate van verwevenheid van de maatregel met de reguliere processen. 
Dat zou verder worden onderzocht en leiden tot een definitieve 
conclusie. 

Bij nota van 8 november 1988 (kenmerk DP-0076, eveneens bijge-
voegd) liet de hoofddirecteur van de Informatiseringsbank mij weten dat 
uitbesteding van de «uitwonenden-maatregel» slechts gedeeltelijk 
mogelijk werd geacht en dat deze uitbesteding tot een zodanige capaci-
teitsbeslag bij de Informatiseringsbank zou leiden dat de beoogde winst 
niet zou optreden. 

Met die conclusie kon ik mij, gegeven de beperkte onderbouwing van 
de laatste nota, en het advies van de heer Toppen en de bovengenoemde 
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afspraak met de hoofddirecteur, niet zonder meer verenigen. Deze nota 
ging naar mijn mening te weinig in op de nader te verkennen mogelijk-
heden van de besproken nieuwe aanpak en te veel van meer traditionele 
denksporen. In overleg met de hoofddirecteur is toen besloten tot een 
meer gedegen onderzoek naar de mogelijkheden voor vormen van uitbe-
steding. Dat daarvoor meer tijd nodig was dan voor de eerste analyse 
beschikbaar was spreekt voor zich, daarom is op 10 november 1988 
afgesproken dat dit onderzoek tot een rapportage medio februari 1989 
zal leiden. 

Op 1 december 1988 zegde ik u toe bij het desbetreffende 
wetsvoorstel de uitvoeringstoets inzake de OV-jaarkaart te zullen 
overleggen aan de Kamer. Daarbij merkte ik op, dat voor alle wijzigings-
voorstellen een uitvoeringstoets plaatsvindt, waarbij ook wordt nagegaan 
op welk moment de voornemens kunnen worden ingevoerd. 

Op 5 januari ontving ik de op 4 januari gedateerde nadere uitvoerings-
toets (nota PC 89001) die een actualisering bevat van de toets van 10 
oktober. De conclusies daarvan zijn in lijn met die van 10 oktober, 
gegeven de sedertdien aangebrachte wijzigingen. De verkenning naar de 
mogelijkheid van, gedeeltelijke, uitbesteding is dan nog niet afgerond. 
Genoemde nota voeg ik eveneens bij deze brief. 

Hoewel ik de conclusies van de laatstgenoemde nota deel heb ik de 
hoofddirecteur van de Informatiseringsbank verzocht een en ander in een 
vorm te gieten die voldoet aan de eisen die worden gesteld aan een 
ordelijk verkeer tussen regering en parlement. 

Overleg tussen de Informatiseringsbank en mij heeft geresulteerd in de 
uiteindelijke vorm waarin de uitvoeringstoets u op 20 januari is aange-
boden en mijn onderschrijven van de conclusies van de hoofddirecteur 
van de Informatiseringsbank. 

Ik vertrouw erop dat deze gedocumenteerde nadere toelichting op de 
achtergronden en totstandkoming van de uitvoeringstoets zoals aan uw 
Kamer overgelegd, bevestigt dat op een zorgvuldige wijze wordt gewerkt 
aan een verantwoorde invoering van de aanhangige wijzigingen van de 
Wet op de studiefinanciering, gericht op vereenvoudiging en verbeterde 
beheersbaarheid van het stelsel. 

De Minister van Onderwijs en Wetenschappen, 
W. J. Deetman 
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